

МОТИВИ

към проект на Заповед за изменение на Заповед № 8121з-156/05.02.2020 г. за определяне размерите на допълнителните възнаграждения за научна степен, за полагане на труд през нощта от 22,00 до 6,00 ч., за полагане на труд на официални празници и за времето на разположение, изплащани на държавните служители в Министерството на вътрешните работи, изменена със Заповеди № 8121з-1013/15.09.2020 г. и № 8121з-1599/25.11.2021 г. (Обн., ДВ, бр. 13 от 2020 г.; изм., бр. 85 от 2020 г., бр. 100 от 2021 г. и бр. 53 от 2022 г.)

1. Причини, които налагат приемането на Заповедта

Съгласно Постановление № 497 на Министерския съвет (ПМС) от 29.12.2022 г. за определяне размера на минималната работна заплата за страната, считано от 01.01.2023 г., е определен размер от 780 лв. на минималната месечна работна заплата за страната, за пълен работен месец, при нормална продължителност на работното време 8 часа и 5-дневна работна седмица, както и размер на минималната часова работна заплата от 4,72 лв.

В тази връзка и при спазване разпоредбата на чл. 8 от Наредбата за структурата и организацията на работната заплата, съгласно която за всеки отработен нощен час или за част от него между 22,00 ч. и 6,00 ч. на работниците и служителите се заплаща допълнително трудово възнаграждение за нощен труд в размер не по-малък от 0,15 на сто от минималната работна заплата, установена за страната, но не по-малко от един лев, се предлага с проекта на Заповед размерът на допълнителното възнаграждение за всеки отработен нощен час или за част от него от 22,00 до 6,00 ч. да бъде променен от 1,07 лв. на 1,17 лв.

На основание чл. 26, ал. 4 от Закона за нормативните актове срокът за обществено обсъждане е 14-дневен. Също така е предвидено проектът на Заповед да влезе в сила от 01.01.2023 г. Съображението за тези обстоятелства е, че ПМС № 497 от 2022 г. е влязло в сила от 01.01.2023 г.

2. Целите, които се поставят

Основната цел на предлагания проект е Заповед № 8121з-156/05.02.2020 г., изменена със Заповеди № 8121з-1013/15.09.2020 г., № 8121з-1599/25.11.2021 г. и № 8121з-768/16.06.2022 г., да бъде приведена в съответствие с промените в нормативната уредба за страната по отношение на трудовото право и Наредбата за структурата и организацията на работната заплата.

Цели се да бъде осигурен актуален размер на допълнителното възнаграждение за всеки отработен нощен час или за част от него от 22,00 до 6,00 ч.

3. Финансови и други средства, необходими за прилагането на новата уредба

Прилагането на изменението на размера на допълнителното възнаграждение за всеки отработен нощен час или за част от него от 22,00 до 6,00 ч. от 1,07 лв. на 1,17 лв. не изисква осигуряване на значителен финансов ресурс. Нормативните промени ще се изпълняват в рамките на средствата по показател „Персонал“ по бюджета на МВР.

4. Очаквани резултати от прилагането

С издаването на изменението на Заповед е № 8121з-156/05.02.2020 г., изменена със Заповеди № 8121з-1013/15.09.2020 г., № 8121з-1599/25.11.2021 г. и № 8121з-768/16.06.2022 г.,

ще бъде постигнато съответствие с нормативните изисквания на допълнителното възнаграждение за всеки отработен нощен час или за част от него от 22,00 до 6,00 ч. към месечните възнаграждения на държавните служители по чл. 142, ал. 1, т. 1 и ал. 3 от ЗМВР.

5. Анализ за съответствие с правото на Европейския съюз.

С проекта на Заповед за изменение на Заповед № № 8121з-156/05.02.2020 г., изменена със Заповеди № 8121з-1013/15.09.2020 г., № 8121з-1599/25.11.2021 г. и № 8121з-768/16.06.2022 г., не се предвижда въвеждане право на Европейския съюз, поради което не е изготвена таблица за съответствие с правото на Европейския съюз.